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     Ambasadorul ucrainean la București, Teofil Bauer, a declarat, vineri, că România și Ucraina
sunt foarte aproape de a semna Acordul de mic trafic de frontieră, document pentru care se
poartă negocieri de mai mulți ani.            “Semnarea Acordului de mic trafic de frontieră are o
mare importanță pentru cetățenii ambelor țări. În momentul de față părțile sunt foarte aproape
de a semna acest acord”, a precizat Bauer.      Che
stiunea a fost abordată și în cadrul vizitei la București a ministrului ucrainean de externe, Leonid
Kojara, la 13 septembrie.
 
   
 
  
“În esență au rămas două puncte care trebuie clarificate, care au și un conținut tehnic important.
La unul dintre ele avem destul de recent o decizie a Curții de Justiție a Uniunii Europene pe
acest tip de problematică, care reprezintă o decizie cu putere juridică obligatorie și care ne dă
direcția, soluția care trebuie respectată de toate statele membre UE, dar și de statele
partenere”, a afirmat atunci ministrul de Externe, Titus Corlățean.
     
   
 
  
Șeful diplomației române a punctat faptul că astfel de acorduri sunt “extrem de benefice pentru
cetățenii aflați pe o anumită fâșie de-a lungul frontierei de o parte și de alta”.
 
   
 
  
Diplomatul ucrainean s-a referit și la apropiatul summit de la Vilnius al Parteneriatului Estic,
unde Ucraina și R. Moldova speră să semneze Acordul de Asociere cu Uniunea Europeană.
 
   
 
  
“În etapa aceasta cele 11 condiții cerute de comisarul european Fule (n.r – pentru extindere)
sunt aproape în totalitate îndeplinite. Bineînțeles că, dacă vorbim de standardele europene în
toate domeniile, începând de la legislație până la justiție, treaba nu se termină aici. Până să
ajungem la standardele europene va trece o perioadă de 10 până la 20 de ani. Ne dăm seama
că semnarea Acordului nu este același lucru cu integrarea europeană, știm că avem mult de
muncă în această direcție”, a spus Bauer. Ambasadorul a subliniat faptul că pentru Kiev
“principalul vector” este cel european, dar își va menține legăturile cu partenerii strategici din
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vecinătatea sa și din Asia Centrală.
 
   
 
  
Bauer, care a mai fost ambasador la București în perioada 2004-2005, a precizat că este la
curent cu experiențele României în ceea ce privește integrarea europeană.
 
   
 
  
“Cunosc foarte bine drumul parcurs de România în această perioadă, știu cât de mult a făcut,
cât de multe lucruri s-au schimbat în bine. Cu toate acestea, sunt și astăzi aspecte ce trebuie
rezolvate în România”, a spus Teofil Bauer.
 
   
 
  
Bauer a mai fost întrebat de poziția Rusiei, care nu privește cu ochi buni apropierea Kievului de
Bruxelles.
 
   
 
  
“Principala noastră preocupare vizează planurile pe care le avem, precum și poziția UE, și nu
care este atitudinea altora față de intențiile noastre. Ucraina este stat independent și suveran și,
ca atare, decide singură în ce direcție se îndreaptă”, a subliniat ambasadorul ucrainean.
 
   
 
  
SURSA: România Liberă
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